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26.11.2007 zažila naša obec veľký deň. Po troch rokoch 
od začatia výstavby bola daná do užívania rýchlostná cesta 
R3 Oravský Podzámok – Horná Lehota. Každý z Vás vie 
najlepšie posúdiť čo to znamená nielen pre našu obec, ale 
pre celú Oravu. 

Chcem sa poďakovať všetkým, čo sa zaslúžili o to, že je v 
našej obci popri ceste 1/59 väčší pokoj, že je bezpečnejšie, 
že je zdravšie životné prostredie. Určite poznáte históriu 
prípravy a realizácie tejto stavby. Naši mladší spoluobčania  
budú za pár rokov cestu brať ako samozrejmosť, tí skôr 

narodení si spomenú na ťažkosti, ktoré museli znášať stále 
narastajúcim počtom áut prechádzajúcich našou obcou.

Poďakovanie si zaslúžia Tí spoluobčania, ktorí znášali 
prach,blato,hluk a všetko čím bola sprevádzaná výstavba. 
Stavba ako taká ešte nekončí, budú vykonávané terénne 
úpravy a dokončovacie práce. Keď to počasie dovolí, budú 
sa vykonávať porealizačné opravy ciest.

Myslím, že prianím každého je, aby spomenuté dielo 
slúžilo čo najlepšie pre všetkých, ktorým je určené.

——— 

Vážení spoluobčania,
• Jozef Záhora, starosta obce •
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Opravená je komunikácie, ktorá vedie k bytovkám pri píle

Čo nového v Oravskom Podzámku prostredníctvom fotoaparátu

Máme nový farebný chodník, ktorý 
vedie popred bývalú materskú škôlku 
až k domu r.Majkútovej.

Škoda, že nepokračuje až do 
bývalej SOU, to by sa nám chodilo na 
kultúrne podujatia, do tvorivej dielne 
a knižnice

Novú značku na zákrute určite uvítali 
hlavne šoféri

Zmenilo sa aj prostredie na 
cintorínoch – k lepšiemu

Nová tribúna na futbalovom ihrisku, to sa pozerá na futbal, 
len aby sme stále vyhrávali

?
….a je nás opäť viacej.

Tam kde sú deti, je zlatý vek.
(Novalis)

Vítame v obci : 
Janku Ďurmekovú
Samuela Tomašáka
Mateja Ondreka
Tamaru Červeňovú
Rebeku Kňazúrovú
Alicu Holubčíkovú
Simonu Harezníkovú
Juraja Červeňa

Veľa ďalších rokov, veľa 
šťastných krokov, veľa dobrých 
veci želáme Vám všetci

Krásneho jubilea sa dožívajú :
50 – tka
Štefan Červeň, Mária Klimčíková, 

Jozef Kott, Vilma Kuhajdová, Anna 
Kulinová, Ľudmila Medvecká,Mária 
Vráblová, Lýdia Ferancová.

60 – tka
Albín Badár, Jozef Bakaľa, Anton Frič, 

Mária Fričová, Emília Kobelová, Anton 
Macek, Ľudmila Rusnáková, Terézia 
Vráblová, Vladimír Chocholáček

70 – tka
Mária Havlíčková, Helena Koľadová, 

Michal Polunc
80- tka
Terézia Barančíková, Mária 

Červeňová, Viktória Kontrová,Žofi a 
Kriváňová

Srdečne blahoželáme

———
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1.Snehové vločky
13 PL hladkej múky, 3 PL práškového 

cukru, ½ tuku, 1 vajce, 1 malá lyžička 
citrónovej kôry, ½ kypriaceho prášku; 
jahodový (alebo iný) džem na zlepovanie 

Múku, kypriaci prášok, cukor, 
postrúhaný tuk, vajce a citrónovú kôru 
dáme do misy a vymiesime hladké cesto. 
(Môžeme na chvíľku odložiť do chladu, ja 
však väčšinou hneď pokračujem). 

Vyvaľkáme cesto hrubé asi 3 mm, z 
ktorého vykrajujeme väčšie hviezdičky 
a do ich stredu vykrojíme menšie 
hviezdičky. Takisto vykrojíme rovnaký 
počet „plných“ väčších hviezdičiek. Pouk-
ladáme na plech a pečieme asi 10 minút 
pri 175˚C. Po vychladnutí natierame 
„plné“ väčšie hviezdičky džemom a na ne 
pokladáme hviezdičky s vykrojeným stre-
dom. Nakoniec pomocou sitka poprášime 
práškovým cukrom. 

 Recepty starej mamy na Vianoce
• Zuzana Jurisová •

2.Kapor s pomarančom 
4 porcie kapra, ocot, citrón, soľ, čierne korenie, drvená rasca, pomaranč, maslo, 3 

dl šľahačky, chren, sekané mandle 
Porcie kapra omyjeme v octovej vode, pokvapkáme citrónom, osolíme a posypeme 

korením a rascou. Každú porciu na chrbte 2x narežeme a do rezu vložíme mesiačik 
pomaranča a necháme asi hodinu uležať, potom na horúcom masle rýchle opečieme. 
Potom zakryjeme a prepekáme ešte asi 10 minút. Kapra vyberieme, necháme 
odkvapkať a vychladnúť. Ušľaháme šľahačku a pridáme do nej jemne nastrúhaný 
chren. 
Porcie naukladáme na tanieriky a ozdobíme šľahačkou.

3.Medové srdiečka
Suroviny:

28O g hl. múky, 18O g pr. cukru, 2 PL medu, 2 celé vajcia, 1/2 KL jedlej sódy, trochu 
mletej škorice a vonných mletých klinčekov.
Postup:
Všetko spolu spracujeme na tuhšie cesto a na doske necháme odpočívať (zakryté ob-
rúskom) do druhého dňa. Cesto potom znova prepracujeme a vyvaľkáme asi na 1/2 
cm hrúbku. Povykrajujeme malé srdiečka, poukladáme ich na vymastený plech, pot-
rieme rozšľahaným vajcom. Vo vyhriatej rúre upečieme. Po vychladnutí ozdobíme 
bielkovou polevou - 14O g pr. cukru, 1 bielok, 1O g maizeny, trochu citrónovej šťavy. 
Všetky prísady spolu vymiešame na primeranú hustotu.

Vianočná hviezda
V mnohých rodinách je súčasťou Vianoc aj 

vianočná hviezda – prýštec.
Ale čo urobiť aby nám dlho vydržala?
1.Rastlinku si z obchodu odnášame dobre 

zabalenú, aby bola chránená pred chladom.
2.Keď prídeme domov, ešte neroz-

balenú ju položíme na niekoľko hodín do 
chladnejšieho priestoru, neskôr ju tam 
rozbalíme a necháme ešte dve hodinky, aby 
sa aklimatizovala. A až potom ju prenesieme 
do izby, kde ju chceme mať počas sviatkov 
umiestnenú.

3.Rastlinka nesmie byť umiestnená pri 

radiátore a musí mať dostatočne svetelné miesto bez 
priameho slnka, nie však v prievane.

4.Rastliny spotrebujú veľa vody ale dbáme, by 
substrát nebol premokrený ale ani nepresušený.

5.Ak na noc prenesieme vianočnú hviezdu na 
chladnejšie miesto, predĺžime jej tým kvitnutie.

 A ešte na záver:
Keď si vyberáte vianočnú hviezdu v obchode 

dávajte pozor na drobné kvety v strede farebných 
listov. Rastlina so žltými kvetmi skoro odkvitne a 
opadnú jej aj dekoratívne listy.

Preto kupujte rastliny, ktoré majú drobné zelené 
púčky uprostred listov.

Rubrika “Dobré rady”
• Zuzana Jurisová •

Mesiac úcty k starším
• Jozef Záhora, starosta obce •

Mesiac október je venovaný úcte k našim starším 
spoluobčanom. Obecný úrad pri tejto príležitosti pripravil 
stretnutie s našimi seniormi. 

Novinkou oproti minulým rokom bolo, že stretnutia boli 
zorganizované v dvoch dňoch a   dvoch miestach v sále bývalej 
PTŠ-ky a v bývalej Materskej škole v Dolnej Lehote.

Príjemným prekvapením bola účasť našich starkých, ktorých 
sa zišlo na stretnutiach okolo 90.

Po privítaní prítomných starostom pokračoval program, ktorý  
pripravili deti z Materskej školy pod vedením svojich učiteliek, 
žiaci Základnej školy pod vedením  učiteliek p.D. Havrilovej a p. 
Strapcovej a speváci z REPETE pod vedenim J.Suroviaka.

Po občerstvení prišiel rad na rozhovory a pri sprievode har-
moniky aj na pesničky z mladosti a nechýbali ani tanečníci.

Drobné darčeky pripravili vlastnoručne žiaci pod vedením 
pani učiteľky Janky Škrabalovej.

Poďakovanie patrí správcovi farnosti Vdp. Františkovi 
Hrušovskému, že prispôsobil začiatky sv. omší v ktorých bola 
udelená Sviatosť pomazania nemocných, ďalej pracovníkom 
Obecného úradu za prípravu a obsluhu, a všetkým, ktorí prisp-
eli do programu.

Nech je úcta k starším samozrejmá stále, nie len jeden 
mesiac v roku. Mnohoráz stačí len pristaviť sa na kus reči či 
prejaviť záujem o toho druhého. 

———

———

———
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Osobnosti Oravsého Podzámku
Rowland Wiliam (1O.9.1814 – 28.11.1888)

• z knihy J.Čaploviča Portréty dejateľov Oravy •

Rowland Wiliam bol lesnícky odborník a publicista. 
Študoval na lesníckej akadémii v Tharandte (Sasko). V roku 
1864 prišiel do Oravského Podzámku. Tu založil zámockú 
knižnicu, prírodovednú zbieku, v polhorskom obvode postavil 
lesnú železnicu i ďalšie cestné a vodné komunikácie na dopra-

vu dreva . Vplýval na pestovanie lesa, lúk /zavodňovanie/ob-
rábanie pôdy, ovocinárstvo, dobytkárstvo a rybárstvo. Okrem 
častých referátov a prednášok napísal rôzne lesohospodárske 
príspevky do časopisov.

———

Na úvod: Mgr. Michal Čajka pracuje v Oravskom múzeu 
P. O. H. priamo na Oravskom hrade  už 7 rokov. Výraznou 
mierou sa podieľa na skúmaní dejín Oravy, o čom svedčia 
mnohé články  v renomovaných periodikách, ale napr. aj nová 
publikácia o jeho „rodnej“ dedine Medzibrodie nad Oravou, 
ktorú zostavil a súčasne je autorom jej viacerých častí.

V prvom čísle Zvesti spod hradu som začala písať aj o histórií 
Oravského Podzámku a mnohé podklady k uverejneným 
článkom, ako aj tým budúcim, čerpám práve od Michala. Jeho 
vzdelanie a odborná prax ho predurčujú na zodpovedanie 
mnohých otázok. Preto som sa rozhodla, že Vám ho dnes tak 
trocha predstavím, a dozvieme sa čo – to aj o jeho práci.

1. Michal, história ťa lákala už od malička?
Áno, patrila medzi moje veľké záľuby. Na strednej škole 

– dolnokubínskom gymnáziu dozrelo vo mne rozhodnutie 
venovať sa jej spolu s archeológiou profesionálne.

2. Aký obor si teda vyštudoval?
Na Filozofi ckej fakulte Univerzity Komenského v Bratislave 

som vyštudoval obidva odbory archeológiu spolu s históriou, 
pričom neskôr som na tej istej škole vyštudoval aj vedu o výt-
varnom umení, čiže tzv. dejiny umenia.

3. Čo sa týka archeológie, ja osobne si predstavujem 
archeológa ako človeka s lopatkou, štetcom, ktorý je od rána 
do večera zahrabaný v zemi , mal si možnosť aj ty zažiť archeo-
logickú výpravu a popritom objaviť niečo zaujímavé?

Už na vysokej škole sme museli povinne každoročne 
absolvovať archeologickú prax ako prípravu na kariéru ar-
cheológa. Aj vďaka tejto možnosti som sa zúčastnil na viac-
erých atraktívnych výskumoch nielen doma ale aj v zahraničí. 
Pod vedením vedúcich výskumov sme skúmali prehistóriu 
Francúzska, osudy antických Rimanov v susednom Rakúsku, 
dejiny českého Nymburku, ale aj množstvo zaujímavých slov-
enských archeologických lokalít. Ako skončený archeológ som 
napríklad viedol archeologický výskum na Oravskom hrade.

4. Je aj na Orave lokalita, ktorá by stála za to, aby sa 
stala predmetom archeologického skúmania?

Určite áno a nejde len o mnohé neskúmané lokality ale 
aj o už čiastočne skúmané miesta ako napr. Tupá skala nad 
Vyšným Kubínom.

5. A čo Oravský 
Podzámok?

Okrem samotného 
Oravského hradu, ktorý 
je sám osebe veľmi 
atraktívne miesto na 
rôznorodý výskum,  
predstavuje Oravský 
Podzámok unikát v 
oravských reláciách. 
Toto mestečko malo 
iný osud ako väčšina 
oravských dedín. 
Vzniklo a vyvíjalo sa ako 
sídliskový celok  slúžiaci potrebám Oravského komposesorátu 
a jeho zamestnancov, čiže dôležitej fi rmy, ktorej hlavnou ho-
spodárskou náplňou bol obchod s drevom. Aj z týchto dôvodov 
sú jeho dejiny zložitejšie  a osobitnejšie a bohužiaľ doteraz 
mnohokrát podceňované a nepochopené. Z odborného 
hľadiska je im potrebné venovať oveľa viac času a priestoru ako 
doteraz.

6. Niekoľko publikácií vydal Pavol  Čaplovič ako 
napríklad Orava v praveku...,  plánuješ sa aj ty uberať týmto 
smerom?

V tejto oblasti je v dnešnej dobe veľmi ťažké si niečo 
plánovať. Isté je však to, že každý vedec je povinný výsledky 
svojej práce publikovať. 

7. Vedel by si v súčasnosti vymeniť svoje povolanie za 
iné?

Veľmi ťažká otázka, najmä v dnešnom hektickom  období. V 
súčasnosti  svojej profesii dávam príliš veľa času a energie na to 
aby som ju menil.

8. A posledná otázka, blížia sa Vianoce, kedy si určite 
každý z nás praje niečo pod stromček. Čo by si si tam najradšej 
našiel ty ?

Počas môjho najobľúbenejšieho sviatku v roku by som chcel 
stráviť pokojný a nerušený oddych po náročnom roku spolu so 
svojimi blízkymi.
Ďakujem za rozhovor.

———

8 otázok pre Mgr. Michala Čajku:
• Zuzana Jurisová •
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Tvorivá dielňa mladých umelcov
• Zuzana Jurisová •

Ak máte troška šikovné ruky a fantázie, tak sa príďte pozrieť 
do Tvorivej dielne mladých umelcov, ktorú vedie Mgr. Janka 
Škrabalová. 

Pravidelne každú sobotu v priestoroch bývalého SOU sa 
stretáva Janka Škrabalová s deťmi zo základnej školy, kde 
pracujú ako včeličky. Janka deti naučila rôzne pracovné tech-
niky, vďaka ktorým deti vytvárajú prekrásne darčeky. Nedalo 

mi to a v sobotu 17.11. som sa bola na Tvorivú dielňu pozrieť aj 
ja. A bola som milo prekvapená. Deti si prekrásne vymaľovali 
steny miestnosti, vďaka ktorým sa tam určite cítia dobre. 
Atmosféru celého prostredia umocňuje piecka, vďaka ktorej sú 
mladí umelci v teplúčku. Tvorivá dielňa, ktorá bola nápadom 
Janky Škrabalovej našla veľkú podporu aj na obecnom úrade a 
nákup pomôcok podporili fi nančnou sumou 20.000.-Sk, ktoré 
odsúhlasilo obecné zastupiteľstvo.

Je to naozaj výborný nápad, lebo v súčasnej dobe deti veľa 
času strávia pri televízore a počítačoch. Treba vytvárať pod-
mienky a priestor pre zaujímavé voľnočasové aktivity, ktoré by 
dokázali deti zaujať a našli v nich záľubu.

Ale tvorivá dielňa nie je určená len pre deti, každý kto má 

záujem naučiť sa napr. servítkovú techniku,  prácu s voskom  
alebo urobiť si  rôzne odliatky so sádry je vítanný. 

O tom, ako je tam dobre, svedčia fotografi e.
———
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Spomienky na leto
• Zuzana Jurisová •

Občianske združenie 
Pozámoček 25. augusta 2007 
zorganizovalo stretnutie pre 
telesne postihnutých občanov 
Oravy, ktoré sa nieslo pod náz-
vom „Oravsko nás spojilo.“ 
Bol to prvý ročník a veríme, 
že sa bude pokračovať aj v 
ďalších ročníkoch. Celé podu-
jatie sa mohlo zorganizovať 
vďaka sponzorom: Obec 
Oravský Podzámok, Cukráreň 
Alžbetka, ING a.s., Primalex 
Slovakia  s.r.o D.Kubín, ZZPO 
Tvrdošín, VS MONT s.r.o. 
Lazy pod Makytou, J.Ľubek, 
J.Zemenčík, J.Brnkaľák, 
MsKS – D.Kubín, Jednota 
Coop, Lesy SR – Námestovo, 
rod.Svýbová, p.Kulinová, 
p.Zvolenčáková a p.Šárfy, za 
čo im touto cestou ďakujem.

Počas celého dňa bol pre 
všetkých účastníkov prip-
ravený zaujímavý program, 
so zaujímavými hosťami a 
to Robom Miklom, Evkou 
Pribylincovou, spevákom 
Milanom Hrčkom. Pozvanie 
na podujatie prijal poslanec 
NR SR Mgr. Peter Markovič 
a viceprimátor mesta Dolný 
Kubín Mgr. Roman Matejov.

Počas celého dňa si deti 
mohli zasúťažiť, vidieť ukážku 
cvičených psov pod dohľadom 
psovodov z policajného zboru 
v Nižnej, ukážku lietadielok, 
o ktorú sa postarali modelári 
z Dolného Kubína.

Deti sa mohli do sýtosti 
vyskákať na nafukovacích 
atrakciách a zaspievať si 
karaoke.

Určite bolo pre nich zaujíma-
vé zastrieľať si a porozprávať 
sa s vojakmi z Martinských 
kasární, ktorých nám tu na 
našu žiadosť zabezpečil minis-
ter obrany SR.

Celý deň sa deťom pri-
hováral moderátor Milan 
Ilčík, fantastický guláš navaril 
Ján Štiblár a rozvoniavajúce 
buchty nám poslala pani 
Brnkaľáková.

———
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Najkrajšie prianie...
• Zuzana Jurisová •

Blížia sa Vianoce, a to je čas , kedy sa zvykneme naháňať za 
darčekmi a myslím, že niekedy  úplne neuvážene nakupujeme 
veci, ktoré vôbec nesplnia svoj účel, len aby  bolo niečo pod 
stromčekom.

Priznám sa, že my sme s deťmi dlho písavali list Ježiškovi, 
jeden bol pod  vankúšom a jeden sme posielali Slovenskej 
pošte, odkiaľ sme vždy dostali odpoveď vo forme pekného listu, 
kde Ježiško prial deťom to najhlavnejšie – zdravie.

Teraz, keď sú už dievčatá väčšie, zvykneme sa pýtať, čo by si 
priali pod stromček, so Zuzkou to je ale ťažšie, lebo vždy nám 
povie, že má všetko a nič nepotrebuje a to sa ťažko vymýšľa 
prekvapenie.

Tento rok nás ale zaskočila.  Je veľkou fanúšičkou Superstar 
a nenechá si ujsť ani jednu časť a všetko, čo sa týka fi nalistov 
sleduje. A prišla s prosbou, že „raz v živote by si aj ona niečo 
priala“ a to ísť na Superstar do Bratislavy.  Aj keď som sa to 
snažila vysvetliť, že to bude problém, nedalo nám aby sme to 

aspoň neskúsili. Začali sme posielať sms – ky, či nevyhráme 
lístky, a taktiež som poprosila známych v Bratislave, či nemajú 
možnosť nám lístky zohnať. Lístky sme zohnali a 18.11.2007 
sme naozaj aj my  sedeli v hľadisku. Bol to zážitok, občas som 
mala pocit, že Zuzana ani nedýcha. Troška jej bolo ľúto, že 
nebola v T- boxe, pretože tam sa dalo dostať len cez prestávku 
a tá bola pre nás príliš krátka, aby sme k nej zašli a stihli sa 
vrátiť späť na vystúpenie. 

Inak Adela s Pycom boli fantastickí, taktiež Dara Rolins bola 
veľmi milá a vystúpenie spevákov, tiež bolo výborné, hoci ich 
občas porota skritizovala. Skrátka, stálo zato vidieť Superstar 
naživo a hlavne sme spokojní, že Zuzane sme splnili jediné 
prianie, ktoré doteraz mala.

Preto Vám prajem, aby sa aj Vám podarilo splniť priania 
svojim deťom, hoci nie vždy sa to dá a nie vždy sa to dá kúpiť v 
obchode.

———

  V predvečer Lucie sa v hojnom množstve užíval cesnak, 
svätená voda a soľ ako ochrana pred zlými duchmi. Cesnak jedli 
deti i dospelí, robili sa ním krížiky na čelo či na zápästie, Lucky, 
mladé ženy odeté v bielom, so zamúčenými tvárami chodili po 
domoch a z kútov husím krídlom vymetali zlých duchov. Okrem 
vymetania kútov dávali ľuďom do okien i tekvicové hlavy so 
sviečkou, presne také, aké dnes poznáme skôr z helloweenskej 
noci. Pastieri chodili po celej dedine a trúbili na pastierskej 
trúbe, robili čo najväčší hluk, len aby zahnali bosorky. 

Na Luciu sa začínalo i s ľúbostnou mágiou. Ak sa dievčina 
chcela dozvedieť meno svojho nastávajúceho, od Lucie do 
Štedrého dňa musela každé ráno odhryznúť kúsok jabĺčka. Po-
sledný kúsok bolo treba zjesť počas zvonenia na Štedrý večer. 
Meno muža, ktorého potom prvého uvidela, bolo i menom jej 
nastávajúceho. 

Ďalšou možnosťou boli lístočky. Dievčina si na 13 lístkov 
napísala mužské mená, ukryla ich pod vankúš a každý deň 
jeden lístok spálila. Predposledný spálila ráno 24. decembra. 
Na lístku, ktorý zostal, bolo meno jej budúceho manžela. 
Ak už dievčina vyvoleného mala a chcela si získať jeho lásku, 
13. december bol najvhodnejším časom na prípravu ná-
poja lásky. Jednou z ingrediencií bol totiž prášok, získaný 
vydlabaním dierky do kamenného kríža na krížnych cestách. 
Nenápadné podanie nápoja lásky vyvolenému poistené pôstom 
malo zaručiť lásku na celý život. 

Milé Lucky, všetko najlepšie k vašim čarovným meninám! A 
vám, čo budete skúšať Luciovské čary, veľa šťastia.

Prevzaté z internetu 
———

13. december – Lucia

Bohatý nie je ten, kto má mnoho majetku, ale ten, kto má skromné želania.Bohatý nie je ten, kto má mnoho majetku, ale ten, kto má skromné želania.        
(Valerius)(Valerius)

Ak by ste sa chceli poďeliť s čitateľmi novín o svoje najkrajšie splnené želanie, radi uverejníme Váš článok.
———
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Zmena v Obecnej knižnici
• Zuzana Jurisová •

Rekondičný pobyt

Nový vchod do knižniceNový vchod do knižnice

V dnešnom článku by som sa chcel podeliť so zážitkami z 
rekondičného pobytu.

Od 19. do 24. novembra 2007 organizoval Zväz zdravotne 
postihnutých osôb z Oravy rekondičný pobyt v Turčianskych 
Tepliciach v Hoteli G. Na pobyt som sa veľmi tešil, ale išiel 
som aj trocha s obavami. Nemal som predstavu aká veková 
kategória tam bude, ale dúfal som v kútiku duše, že tam budú 
aj mladí vekom, lebo mladí na duchu tam boli všetci. Na úvod 
nás všetkých privítala jedna z organizátoriek pani Bakošová 
a urobila nám veľmi krásnu obhliadku Turčianskych Teplíc 
a povodila nás aj po liečebných domoch, kde sme si mohli 
objednať procedúry. Väčšina účastníkov chodila do Aqua-
parku, kde boli mineralizované bazény s rozličnými teplotami, 
vírivky, plavecké bazény, tobogány. V utorok večer ako každý 
rok bol venovaný jubilantom, ktorý oslavovali okrúhle jubi-

leum. Dokonca sme tam mali aj jeden manželský pár, ktorý 
oslavoval 40-rokov manželstva. Bola tu možnosť ísť navštíviť aj 
krásne miesta do okolia. My sme sa spolu s dalšími účastníkmi 
z Tvrdošína vybrali na fakultatívny výlet do Rajeckej Lesnej a 
do rázovitej dedinky Čičmany. A bol to perfektný výlet, mali 
sme výborného sprievodcu. V stredu večer pre nás organizá-
torky pripravili kultúrny program. Prišla medzi nás poetka a 
dve speváčky, ktoré nám zaspievali hlavne zo svojho vlastného 
repertoáru. A tak deň za dňom utekal a prišla tu sobota keď 
sme sa už museli pobrať domov. Aj touto cestou sa chcem 
poďakovať organizátorkám: pani Bakošovej, pani Oslíkovej, 
pani Florkovej, pani Galasovej a pánovi Kmeťovi za pekne 
strávený pobyt. Teším sa na ďalší pobyt a verím, že sa ho 
zúčastní viac mladých.  

———

Všetkým návštevníkom, ktorých stále pribúda, chcem oznámiť, 
že ak nezaregistrovali zmenu výpožičných hodín, ktorá sa , a to 
miesto pondelok – streda – piatok je otvorená utorok – streda 
– štvrtok a to v nezmenenom čase od 13,00 do 16,00 hod.

A ďalšia zmena, ktorá nastala je z bezpečnostných dôvodov. 
Do knižnice sa chodilo po strmých železných schodoch, ktoré sú 
hlavne v zimnom období naozaj nebezpečné. Preto došlo k zmene 
a do knižnice je vstup hlavnými dverami, strana od rieky Oravy.

A ešte prosba, ak máte niekde na povale  školské učebnice, 
ktoré boli vydané ešte pred rokom 1975 a zavadzajú Vám, 
kľudne nám ich doneste do knižnice. Ďakujem.

———
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10 otázok pre Erika Vrábla, žiaka 9.roč. ZŠ v Oravskom Podzámku
• Zuzana Jurisová •

Erik, na obecnom úrade bol deň 
otvorených dverí, kedy mohli žiaci 
základnej školy vidieť ako sa pracuje na 
obecnom úrade, dovoľ aby som Ti pri 
tejto príležitosti  položila pár otázok.

1.Mal si možnosť vidieť spolu so 
svojimi spolužiakmi pracovnú náplň 
zamestnancov obecného úradu?

Erik: Všetkých nie, nakoľko sa nám 
v kancelárií venoval pán starosta Jozef 
Záhora.

2.Ako prebiehalo Vaše stretnutie? 
Rozprával len pán starosta alebo ste 
boli vy zvedaví na dianie v obci?

ERIK : Starosta nás všetkých najskôr 
uvítal, odprezentoval nám históriu obce, 
ktorá je na obrazoch na chodbe a pozval 
nás do jeho kancelárie.

Kde nám porozprával o súčasom dianí 
v obci, poukazoval nám všetko o obci 
na mape, taktiež nám vysvetlil aká je 
funkcia poslancov.

Z našej triedy, boli najčastejšie 
kladené otázky ohľadne novej školy, 
ktorá by mala byť v bývalých priestoroch 
poľnohospodárskej školy.

3.Čo zaujalo najviac teba?
Erik:Doteraz som vedel, že naša obec 

má svoj erb, ale nevedel som, že má aj 
zástavu. Mali sme ju možnosť vidieť, aj 
odfotiť.

4.Myslíš, že je ťažké byť starostom ?
Erik:Ako sa to vezme. Určite nie je 

ľahké byť starostom, pretože slovo sta-
rosta je odvodené od slova starosti a  pán 
Záhora ich má teraz ako starosta iste 
veľa, pretože musí riešiť problémy nielen 
obce ale častokrát súkromné problémy  
ľudí.

5.Keby si mal možnosť pracovať na 
obecnom úrade, akú pozíciu by si si 
vybral?

Erik : Odborný kultúrny pracovník
6.Prečo?
Erik : Mal som možnosť pomáhať pri 

organizovaní rôznych kultúrnych podu-
jatí, ktoré organizuje OZ Podzámoček  
a veľmi ma to bavilo. Bolo zaujímavé sa 
stretnúť a osobne sa porozprávať  s brat-
mi Timkovcami so skupiny NO NAME, 
s Robom Miklom, Evkou Pribylincovou 
(moderátorka Fun rádia), Majstrom N a 
členmi so skupiny AYA.

Myslím, že tých podujatí v obci by 
malo byť viacej a pre všetky vekové 
skupiny.

7.Tak to ma teší, a myslíš, že všetky 
tie akcie, ktoré sme spolu robili - a mu-
sím povedať, že vo väčšine si bol moja 
pravá ruka - ťa ovplyvnili ?

Erik: Ovplyvnili, nakoľko som sa 
rozhodol pokračovať v tom a študovať po 
ukončení deviateho ročníka na strednej 
škole odbor: kultúrno-výchovný pracovník.

8.No ale aby sme sa vrátili späť k 
otvoreným dverám na obecnom úrade. 
Myslíš, že aj vy žiaci základnej školy 
môžete vplývať na život v obci a akým 
spôsobom?

Erik : Myslím, že áno. Môžeme sa 
podieľať na kultúrnych podujatiach. A 
mali by sme si viac všímať prostredie 
okolo seba, lebo si myslím, že by obec 
určite lepšie vyzerala, keby neboli 
poničené značky (informačné) a auto-
busové zastávky.

Taktiež ma mrzí, že sme vysadili 
stromčeky okolo ihriska a mnohé z nich 
boli vykosené.

9.Erik, keby si mal možnosť byť 
jeden deň starosta, čo by si urobil?

Erik:Chcel by som zmeniť veľa vecí ale 
hlavne kultúrny život  a zmenil by som aj 
prostredie v obci, vymyslel by som niečo, 
kde by mohli chodiť maminky s mim-
inkami, babičky si oddýchnuť, skrátka 
vybudoval by som pre nich oddychový 
park s pekným prostredím. Ale na to 
jeden deň nestačí.

10.A posledná otázka na záver. 
Pomaly sa blíži koniec roka, tak čo by 
si poprial starostovi obce a poslancom 
do nového roku 2oo8?

Erik: veľa dobrých nápadov, veľa 
správných rozhodnutí a veľa zdravia.
Ďakujem za rozhovor.

———
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...ako dobre sa kritizuje.....
• Zuzana Jurisová •

Roky 2001 2002 2003 2004 2005 2006 2007

Muži 610 613 618 629 636 641 648

Ženy 639 645 651 658 665 673 676

Stav obyvateľstva k 31.12. 1249 1258 1269 1287 1301 1314 1324

Narodení 16 9 13 16 14 13 11

Zomrelí 13 16 10 9 11 16 5

Prisťahovaní 13 26 13 5 19 33 9

Vysťahovaní 11 10 22 21 24 19 11

Veková kategória 2003 2004 2005 2006
Počet obyvateľov 
celkom

1269 1287 1301 1314

Predproduktívny  vek – muži (0-14) 151 145 135 132

% 11,90 11,26 10,38 10,05

Predproduktívny vek – ženy (0-14) 145 133 124 126

% 11,43 10,34 9,53 9,59

Produktívny vek – muži (15-59) 408 415 426 429

% 32,16 32,25 32,74 32,65

Produktívny vek – ženy (15-54) 354 370 381 375

% 27,88 28,75 29,29 28,54

Poproduktívny vek – muži (60+) 59 69 75 80

% 4,65 5,36 5,76 6,08

Poproduktívny  vek – ženy (55+) 152 155 160 172

% 11,98 12,04 12,30 13,09

Zaujímavé čísla v Oravskom Podzámku...

A zaujímavá štatistika, ktorá bola vypracovaná na obecnom úrade.
1. Ste zvedaví, v ktorom roku pribudlo najviac obyvateľov do obce? Alebo kedy sa narodilo najviac bábätiek v obci? Tak si 

pozorne pozrite tabuľku a zistíte, že každým rokom nás po troške pribúda. 

Rovesníci mojich rodičov radi spomínajú na dobu, keď 
to v Podzámku žilo. Vraj bývali zábavy v hoteli, v sále SOU, 
diskotéky v YMCE.

Určite sa od tých čias mnohé v obci zmenilo, ale chuť 
zabávať sa, myslím, majú mnohí z nás. 
Častokrát počúvam, že sa v obci nič nedeje a keď predsa, tak 

že bola nízka informovanosť. Kiežby to tak platilo o klebetách, 
pretože tie sa šíria rýchlosťou blesku.

Vlastne chcem poukázať na Katarínsku zábavu, ktorú 
organizoval futbalový klub. Nebolo nás tam málo ale na obec 
ako je Oravský Podzámok, by mala sála praskať vo švíkoch. 
Organizovala som už niekoľko plesov, preto viem, koľko je za 

tým práce, že je to o spolupráci ľudí a ich dobrej vôli.
Častokrát ľudia vidia za tým zárobok, ale asi si neuvedomu-

jú, že všetko niečo stojí, či už telefón, benzín a veľa iných vecí, 
ktoré s organizovaním súvisia.

A môžem povedať, že na zábave bolo dobre, vytancovali sme 
sa, guľáš bol dobrý, tombola výborná – odniesť si televízor, 
alebo mikrovlnku je fajn vec. 

A hádam sme aj futbalistov podporili, pretože vďaka nim, 
máte možnosť chodiť nedeľu čo nedeľu, počas sezóny na futbal.

… ale dobre sa kritizuje ….
———
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Uznesenie č.7/07
z mimoriadneho zasadnutia Obecného 
zastupiteľstva v Oravskom Podzámku zo 
dňa 23.07.2007

OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO
I. berie na vedomie:
1. Zmluvu o prevádzkovaní verejnej 

kanalizácie medzi obcou Oravský Podzá-
mok a firmou EKOSPOL, a.s. Žilina a 
Zmluvu o odvádzaní odpadových vôd

2. cenovú ponuku na klampiarske práce 
na budove ZŠ od firmy Ján Zrnčík, Sedli-
acka Dubová 173

3. informáciu o možnosti opravy šatní TJ
4. Zmluvu o dielo – zhotovenie 

propagačného filmu o obci
J. schvaľuje:
1. program mimoriadneho rokovania 

obecného zastupiteľstva, overovateľov 
uznesenia Obecného zastupiteľstva Ing. 
Juraja Majkúta a Katarínu Macekovú, 
zapisovateľa Mgr. Mareka Čulena

2. zmenu v VZN č. 5/2007 o rozsahu 
poskytovania sociálnej pomoci a úhradách 
za sociálne služby v zriaďovateľśkej 
pôsobnosti obce Oravský Podzámok v čl. 
VII a to: Rozsah doteraz poskytovanej 
opatrovateľskej pomoci sa prehodnotí 
podľa tohto VZN s účinnosťou od 01. 09. 
2007

3. Kúpnu zmluvu č. 105/3620/2007 
medzi predávajúcim - obcou Oravský 
Podzámok, IČO 00314731, zastúpenou 
starostom obce Jozefom Záhorom a ku-
pujúcim – Národná diaľničná spoločnosť, 
a.s., IČO 35919001, zastúpená: Ing. Igor 
Choma, predseda predstavenstva a gen-
erálny riaditeľ, a Ing. Juraj Čermák, CSc., 
člen predstavenstva na odpredaj pozemkov 
uvedeých v kúpnej zmluve v k. ú. Dolná 
Lehota

4. Mandátnu zmluvu č. 135/2007 medzi 
mandantom obec Oravský Podzámok, IČO 
00314731, zastúpenou starostom obce 
Jozefom Záhorom a mandatárom – SUP-
PORT AND CONSULTING s.r.o., IČO 
36335576, zastúpený Ing. Miroslav Velčko, 
konateľ, na vypracovanie dokumentácie 

žiadosti o poskytnutie nenávratného 
finančného príspevku z Enviromentálneho 
fondu 

5. Zmluvu o dielo č. 006/2007 medzi 
mandantom obec Oravský Podzámok, IČO 
00314731, zastúpenou starostom obce 
Jozefom Záhorom a mandatárom – SUP-
PORT AND CONSULTING s.r.o., IČO 
36335576, zastúpený Ing. Miroslav Velčko, 
konateľ, na zhotovenie Plánu hospodár-
skeho a sociálneho rozvoja obce Oravský 
Podzámok

6. prevádzkové hodiny pre firmu MDW, 
s.r.o., Stred 355, 027 05 Zázrivá pre pre-
vádzku TOLIAR v Oravskom Podzámku a 

to: Po- Ne 11,00-22,00
 Zapísal: Mgr. Marek Čulen 
Overovatelia: Ing. Juraj Majkút 
 Katarína Maceková 
Jozef Záhora
starosta obce

Uznesenie č.8/07 
z 8. zasadnutia Obecného zastupiteľstva 

v Oravskom Podzámku zo dňa 22.08.2007
OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO
F. berie na vedomie:
1. termín najbližšieho zasadnutia obec-

ného zastupiteľstva, ktoré sa bude konať 
dňa 26 .09.2007 so začiatkom o 16.00 
hodine

2. žiadosť p. Dušana Svýbu ohľadom 
odkúpenia časti pozemku C-KN parcela 
č. 423/8, ostatné plochy o výmere 7672 
m2, ďalej OZ berie na vedomie odkúpenie 
pozemku pod tenisovým kurtom C-KN 
parc. č. 421, k.ú. Oravský Podzámok a 
berie na vedomie zrušenie predkupného 
práva na pozemky C-KN parc. č. 423/13 a 
123/14, k. ú. Oravský Podzámok

3. žiadosť o dokončenie inžinierskych 
sietí IBV ,,Stodolisko“

4. žiadosť Mgr. Urbanovej o umiestnenie 
dopravnej značky zákaz vjazdu smerom k 
pošte

5. žiadosť vlastníkov bytov v bytovom 
dome súp. č. 26 o zmenu Uznesenia 
07/2007, bod B/2

6. hospodárenie obce Oravský Podzá-
mok za I. polrok 2007

7. informáciu TIPLUX, s.r.o. ohľadom 
možnosti výmeny verejného osvetlenia v 
obci

G. schvaľuje:
1. program rokovania obecného 

zastupiteľstva č. 08/2007, overovateľov 
uznesenia Obecného zastupiteľstva p. 
Ivana Babinského a Ing. Helenu Buknovú, 
zapisovateľa Mgr. Mareka Čulena

2. zmluvu o odvádzaní odpadových vôd
3. zmluvu o prevádzkovaní ČOV medzi 

obcou Oravský Podzámok a firmou Ing. 
Daniel Koleják

4. mandátnu zmluvu č. 7-VO/2007 
medzi obcou Oravský Podzámok a Ing. 
Ľubomírou Žákovou

5. prenájom časti pozemku C-KN parc. 
č. 451/7, zastavané plochy a nádvoria o 
výmere 44 m2, k.ú. Oravský Podzámok 
vyznačenom na priloženom GP pre Mgr. 
Mareka Čulena, bytom 02741 Oravský 
Podzámok č. 19, podmienky prenájmu sú 
určené v nájomnej zmluve a úhrady podľa 
VZN O úhradách za služby poskytovanej 
obcou

6. komisiu v zložení Ing. Juraj Ma-
jkút – predseda komisie, Ing. Holubčík 
– člen komisie, p. Chmelárová – člen 
komisie a Ing. Franeková, na odpísanie a 
preskúmanie nevymožiteľných daňových 
nedoplatkov

7. otváracie hodiny pre p. Kulinovú 
Alexandru a to:

mimo hlavnej turistickej sezóny: Pon-
delok – Nedeľa 09:00-17:00, v prípade 
spoločenských podujatí v rámci obce a 
Oravského múzea do 

23:00
počas hlavnej turistickej sezóny: Pon-

delok – Nedeľa 09:00-19:00, v prípade 
spoločenských podujatí v rámci obce a 
Oravského múzea do 

23:00
8. poveriť advokátsku kanceláriu 

POHANKA&PARTNERS na vymáhanie 
nezaplatenej sumy podľa zmluvy zo dňa 
27.03.2003, podpísanou firmou AMICO 
Drevo, s.r.o. a obcou Oravský Podzámok 
9. prechod na odstavnú plochu cez časť 
pozemku C-KN parcela č. 14/1, k.ú. 
Oravský Podzámok vo vlastníctve obce 
Oravský Podzámok na parcely č. 12/1 a 
12/3, vo vlastníctve p. Ľubomíra Forgáča s 
manželkou

H. ukladá:
1. starostovi obce pripraviť podklady k 

cenovej mape na predaj pozemkov
Zapísal: Mgr. Marek Čulen 
Overovatelia: Ivan Babinský 
Ing. Helena Buknová 
Jozef Záhora
starosta obce

Uznesenie č.9/07 
z 9. zasadnutia Obecného zastupiteľstva 

v Oravskom Podzámku zo dňa 26.09.2007
OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO
K. berie na vedomie:
1. termín najbližšieho zasadnutia obec-

ného zastupiteľstva, ktoré sa bude konať 
dňa 24.10.2007 so začiatkom o 16.00 
hodine

2. žiadosť firmy G&L reality, s.r.o., 
zastúpenej Jurajom Ľubekom o odkúpenie 
budovy Infocentra, súp. č. 5

3. žiadosť firmy G&L reality, s.r.o., 
zastúpenej Jurajom Ľubekom o odkúpenie 
časti pozemku na parkovisku, za účelom 
vybudovania verejných záchodov

4. žiadosť p. Michala Polunca o od-
kúpenie časti pozemku pri MŠ s tým, že 
obec bude so žiadateľom hľadať prijateľné 
riešenie pre obe strany

5. žiadosť Jozefa Stachu o pomoc pri 
získaní osobných vecí, ktoré mu ostali v 
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odpredanom dome, súp. č. 149
6. iniciatívu Ing. Šárfyho na vytvorenie 

komisie alebo spoločnosti na vytvorenie 
cestovného ruchu a na získanie financií z 
EÚ

7. náklady vynaložené na akciu ,,Oravs-
ko nás spojilo“

8. žiadosť zástupcov z Bytového 
spoločenstva, bytovka 136 o úhradu dlhu 
za čistenie kanalizácie v roku 2006. Na 
základe skutočného odberu vody v r. 2006 
budú rozrátané čiastky dlhu medzi zain-
teresovanými stranami

9. informáciu starostu obce o možnosti 
vydať publikáciu o histórii Dolnej Lehoty

10. informáciu starostu obce k projektu z 
envirofondu

11. informáciu starostu obce o 
prípravných prácach na vyasfaltovanie 
miestnej komunikácie na IBV Stodolisko

12. informáciu starostu obce o oprave 
strechy a žľabov na ZŠ v Oravskom 
Podzámku

13. žiadosť o umiestnenie zrkadla na 
výjazde z ulice ,,Markovo“ na št. cestu, 
vytvorenie plánu investičných akcií podľa 
poslaneckých obvodov a ozvučenie pred 
kaplnkou v Dolnej Lehote

L. schvaľuje:
1. program rokovania obecného 

zastupiteľstva č. 09/2007, overovateľov 
uznesenia Obecného zastupiteľstva p. 
Štefana Ďaďu a p. Ľubomíra Forgáča, 
zapisovateľa Ing. Juraja Majkúta

2. cenu stočného pre bytové domy súp. č. 
136 a 137 od 01.09.2007 do 31.12.2007 vo 
výške 20,- Sk/m3

3. úpravu rozpočtu na rok 2007 v zmysle 
predloženého návrhu

4. výdavky na akciu ,,Deň Oravského 
Podzámku“

5. výdavky na opravu kaplnky a požiarnej 
zbrojnice v Dolnej Lehote

6. úpravu VZN č. 5/2007 čl. 7.3.1. O 
úhradách za opatrovateľskú službu sa 
výška úhrady mení z 22,- Sk/hod. na 18,- 
Sk/hod, s účinnosťou od 01.11.2007

7. licenčnú zmluvu na poskytnutie práva 
užívať digitálny archivačný systém zos-
nulých so spoločnosťou BW Slovakia, s.r.o.

8. návrh Uznesenia OZ č. 09/2007
 M. ukladá:
1. starostovi obce preveriť možnosť 

príspevku štátu na dopravu žiakom z mi-
estnej časti Dolná Lehota

Termín: 24.10.2007
2. starostovi obce zorganizovať termín 

obhliadky budovy Infocentra
Termín:24.10.2007
Zapísal: Ing. Juraj Majkút 

Overovatelia: Štefan Ďaďo 
Ľubomír Forgáč 
Jozef Záhora
starosta obce 

Uznesenie č.10/07 
z 10. zasadnutia Obecného 

zastupiteľstva v Oravskom Podzámku zo 
dňa 31.10.2007

OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO
C. berie na vedomie:
1. termín najbližšieho zasadnutia obec-

ného zastupiteľstva, ktoré sa bude konať 
dňa 28.11.2007 so začiatkom o 16.00 
hodine

2. informáciu starostu obce o podaných 
projektoch v rámci: Program obnovy 
dediny a Enviromentálny fond

3. informáciu o zmene cestovného 
poriadku ŽSR platný od 09.12.2007- 
13.12.2008

4. informáciu starostu obce o demo-
grafickom vývoji občanov v obci 

5. informácia starostu obce o pripra-
vovanej výstave ITF TOUR SLOVAKIA 
2008

6. žiadosť Mgr. Evy Holubčíkovej o 
výstavbe chodníka

D. schvaľuje:
1. program rokovania obecného 

zastupiteľstva č. 10/2007, overovateľov 
uznesenia Obecného zastupiteľstva Ing. 
Jána Holubčíka a Mgr. Martu Jurigovú, 
zapisovateľa Mgr. Mareka Čulena

2. žiadosť Mgr. Jany Škrabalovej o 
pridelenie finančných prostriedkov vo 
výške 20.000,- Sk na vybavenie tvorivej 
dielne

3. opravu komunikácie pri bytovkách 
súp. č. 136,137

4. opravu chodníka - pri domoch súp. č. 
41 - 43

5. nákup vianočných balíčkov pre 
dôchodcov v hodnote 180,- Sk

6. žiadosť sl. Kataríny Suroviakovej a 
povoľuje drobnú rekonštrukciu stavby 
- výstavba vnútorného krbu - BISTRO 
Katarína Suroviaková, postavenej na C-KN 
parc. č. 425/2. Táto investícia nebude mať 
vplyv na výšku nájmu ani na iné nároky v 
prípade ukončenia nájmu

7. prevádzkové hodiny pre firmu ABB-
LAS -,,Pracovisko kontroly originality“ a 
to:

PO-PIA: 7,00-17,00
SO:  7,00-12,00
8. Otváracie hodiny pre p. Piačekovú, 

Dol. Lehota 683 pre prevádzku ,,Potraviny 
u Vaša“ a to:

PO-SO: 6,00-19,00
NE: 10,00-12,30
9. Dodatok k VZN 5/2004 o určení 

školských obvodov ZŠ v Or. Podzámku v 
§2 a §3 

 E. neschvaľuje
1. žiadosť p. Marty Lizákovej o pre-

platenie GP č. 52/2005 zo dňa 26.09.2005 
vyhotovený Jaroslavom Martvoňom, bytom 
Obrancov mieru 12, 026 01 Dolný Kubín 
odpredaj budovy INFOCENTRA, budova 
súp. č. 5 pre firmu G&L reality

2. odpredaj pozemku na výstavbu 
WC na parkovisku v Oravskom Podzámku 
pre firmu G&L reality

D. ukladá:
1. začať s prípravami na výstavbu 

WC pri parkovisku v Oravskom 
Podzámku
2. starostovi dohodnúť s firmou G&L 

reality nutný rozsah prác v budove INFO-
CENTRA, súp. č.5

2. starostovi rokovať ohľadom 
otváracích hodín v Lekárni v Oravskom 
Podzámku

Termín: do 15.11.2007
Zapísal: Mgr. Marek Čulen 
Overovatelia: Ing. Ján Holubčík 
Mgr. Marta Jurigová 
Jozef Záhora
starosta obce

Uznesenie č.11/07 
z mimoriadneho zasadnutia Obecného 

zastupiteľstva v Oravskom Podzámku zo 
dňa 20.11.2007

OBECNÉ ZASTUPITEĽSTVO
A. berie na vedomie:
B. schvaľuje:
1. program mimoriadneho zasadnutia 

obecného zastupiteľstva, overovateľov 
uznesenia Obecného zastupiteľstva Mgr. 
Katarínu Macekovú a Ľudmilu Macekovú 
zapisovateľa Mgr. Mareka Čulena

2. odpredaj prebytočného materiálu 
– lyžiarsky vlek pre Slavomíra Rusnáka, 
Budovateľov 233, Krasňany, za sumu 
83.000,- Sk, na základe najvyššie ponúk-
nutej sumy

3. návrh uznesenia z mimoriadneho 
zasadnutia OZ

Zapísal: Ing. Juraj Majkút 
Overovatelia: Mgr. Katarína Maceková 
Ľudmila Maceková 
Jozef Záhora
starosta obce
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Nohejbal v Oravskom Podzámku
• OZ Podzámoček •

6.októbra 2007 Občianske združenie Podzámoček zorgani-
zovalo nohejbalový turnaj v Oravskom Podzámku.

Turnaja sa zúčastnilo 6 mužstiev a hral sa naozaj kvalitný 
nohejbal.

Zúčastnené mužstvá: Martin – Necpaly, NK Martin, Torná-
do DK, Loptoši DK, NK Istebné a Grófka Or.Podzámok.

Atmosféru a dobrú náladu umocňovalo grilovanie klobások 
a výborný guláš.

A tri najlepšie mužstvá :1. Martin  Necpaly,2. NK Martin, 
3.Tornádo DK.

———

Kam za športom?
Určite sa mnohí z nás nevedeli dočkať snehovej nádielky a už majú prichystané lyže a korčule. Tak kam ísť?
Najbližšie máme v Oravskom Podzámku klzisko, pri Hostinci u Grófky.
A tento rok je novinkou, že korčuľovať sa bude pri hudbe a samozrejme pri umelom osvetlení. 
OZ Podzámoček v spolupráci s miestnymi podnikateľmi, hlavne Štefanom Čutkom ešte vlani zabezpečili mantinely, ktoré sú 

neoddeliteľnou súčasťou každého klziska.
Vstupné : 20.-Sk /2hod. deti, 30.-Sk/2 hod. Dospelí
Otvorené denne:  - pre verejnosť od 16,00 – 18,00 
                                       -od 18:00 sa hráva hokej 

Lyžovať sa môžeme na Vasiľovskej holi
Cena :                           deti /do 10 rokov/            dospelý
     celodenný lístok        -270.-SK                             370.-SK
           4 hod.                  -190.-SK                             280.-SK
           3 hod.                  -170.-SK                             250.-SK
           2 hod.                  -150.-SK                             220.-SK

viac info na www.skizabava.sk alebo mobile 0905553020

A na Kubínskej holi
Cena :                       deti                                  dospelý
     2 dní                       -850.-SK                               1.350.-SK
     4 dní                    -1.650.-SK                               2.600.-SK
     6 dní                   - 2.300.-SK                               3.700.-SK
  10 dní/sezóna        - 3.200.-SK                               5.000.-SK
sezónny prenosný   -20.000.-SK                            25.000.-SK
1  x lyž.vlek                  -30.-SK                                    50.-SK
2 hodiny                     - 300.-SK                                  400.-SK

Iná cena je v TOP SEZÓNE od 20.12.2007 do 6.1.2008 ,  
www.skikubinskahola.sk

                                                         
———
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1.Najskôr sa Ťa opýtam , či Tvoja funkcia ovplyvnila tvoj 
súkromný život.

Kto povie nie, klame. Každá dobrovoľná verejná funkcia, je 
o ukrátení svojho osobného voľna a tým aj celej mojej rodiny. S 
tým ale funkcionár musí počítať. No človek v tejto funkcii by sám 
všetko nezvládol. Som rád, že sa okolo futbalu zišla partia zani-
etených  členov vo výbore a to: Pavol Maslo, Anton Kubas, Juraj 
Lizák, Ján Holubčík, bez ktorých by to jeden človek neutiahol.

  2.V minulom čísla si písal, čo všetko sa plánuje urobiť vo 
futbalovom svete v Oravskom Podzámku. Aké sú výsledky?

Sme v športovom dianí preto, aby po nás niečo zostalo. To, že 
sa zachránila  I. trieda u dospelých, o tom sme nepochybovali. To 
sa podarilo hlavne stabilizáciou hráčskej základne.

Oslovením staronového trénera p. Stana Jurovčíka, ktorý 
mužstvu vedel svojimi skúsenosťami naordinovať štýl hry a 
nabudiť mužstvo k výsledkom, ktoré si zaslúžia verejné uznanie.
Čo sa týka tribúny, tam sme svoj cieľ vo veľkom prekročili. 

Mali sme v pláne postaviť len sedačky, nakoľko na futbalové 
zápasy chodia aj starší občania. Tie by však neboli využité v zlom 
počasí a preto sme sa na výbore FO dohodli, že ich aj zastrešíme. 
Výsledok našej práce môže vidieť každý občan. O akú hodnotu 
ide, skúsim v krátkosti popísať: investícia obce na sedačky činí 
cca. 15 000.- Sk  Ostatné investície v hodnote cca. 50 000.-sk 
sme si zohnali sami. To sú len materiálové náklady. Všetky 
ostatné práce: zváranie, maľovanie, osadenie a postavenie, bolo 
vykonané brigádnicky, čo činí  cca 180 hodín.

Mali sme v pláne dobudovať saunu, ktorú začali naši pred-
chodcovia. Tejto myšlienky sme sa nevzdali, len ju posúvame na 
neskorší termín, z dôvodu fi nančnej vyčerpanosti.

To isté platí pri zriadení pomocného ihriska. Na príprave 
ktorého sme odpracovali cca. 20 brigádnických hodín.  

3.Mužom sa v porovnaní s minulým rokom darí, v čom 
vidíš tento úspech?

Pár vetami som to už opísal. Ale tak, ako činnosť klubu 
nezáleží od jedného človeka, tak výsledky mužstva sú podobné. 
Na futbalový zápas nastupuje jedenásť hráčov, ktorí musia 
ťahať za spoločný povraz. To sa nám podarilo a teraz sa môžeme 
pochváliť postavením v tabuľke po jesennej časti.

I. trieda
1.  Oravské Veselé              14  10  2   2     42:18     32
2.   Veličná                          15  10  1   4     35:14     31
3.   Lokca                             15  10  0   5     36:22     27
4.   OR. PODZÁMOK         15     8  3  4     31:24     26
4.A čo dorastenci a žiaci, ako si spokojný?
Čo sa týka dorastencov, ich výsledky v jesennej časti sú 

nelichotivé, ale máme pred sebou jarnú časť, ktorú dúfame zv-
ládnu lepšie ako jeseň. Herný prejav dorastencov ovplyvnil hlavne 
prerušenie práce vynikajúceho trénera p. Ing. Suroviaka, pre 
veľkú pracovnú zaneprázdnenosť. Máme od tohto trénera prísľub, 
že sa k nám vráti, keď si dá do poriadku svoju bytovú záležitosť.

Postavenie v tabuľke:    
12    Vavrečka                        14    4    0    10      17:42     12
13.   Or. Podzámok                14    2    4     8      12:32      10 

14.    Podbiel                          14    3    0    11     16:48      9
Postavenie žiakov:            
6.    Or. Podzámok                13     7    2     4     28:18     23
čo značí, že keď je dobré vedenie, tréner, tie výsledky sa 

dostavia.
5.   Zaujímala by ma tréningová činnosť, ako často trénu-

jete a aký je účasť na tréningoch.
Žiaci nám trénujú tri krát do týždňa. Teraz v zime v telocvični 

dva krát do týždňa. Január, február bude zimná prestávka. Ich 
dochádzka je príkladná, podmienená dobrým trénerom a žiaci 
na tréningy chodia radi, čo je meradlo ich aj našej spokojnosti.

Dorast sa schádza dva krát do týždňa, cez leto, aj teraz v zime. 
Ich dochádzka sa dá ohodnotiť ako dobrá.

Dospelí – tam je to už horšie. Stretávajú sa raz do týždňa. Na 
ospravedlnenie na ich adresu môžem len uviesť, že sú to aj otcovia 
rodín, ktorí musia obetovať v jednom kalendárnom roku 28 
nedieľ. Keď pripočítame prípravné zápasy, turnaje a iné činnosti 
– je do poriadny záber voľného času. Tréningový defi cit nahrádza-
jú svojou bojovnosťou, čoho výsledkom je postavenie v tabuľke.

Robíme vo vedení klubu všetko preto, aby sa tréningová 
účasť zvýšila, lebo vieme, že z toho čo majú hráči v sebe sa 
donekonečna herná kvalita udržať nedokáže.     

6.  Si spokojný s podporou futbalu od obce?
Vysloviť iné, ako vynikajúca sa nedá, aj keď rezervy sa vždy 

nájdu.
7. Okrem futbalu, viem že ste organizovali cez prázd-

niny aj zájazd do Dolnej Strehovej, ako to bolo?
Odvďačiť sa všetkým hráčom, funkcionárom, ľudom čo nám  

pomáhajú, sme sa rozhodli, že pozháňame fi nančné prostriedky 
na to, aby sme strávili tri dni na kúpaliskách v Dolnej Strehovej. 
Zámer je aj nadviazať na obdobie spred 18 – tich rokov,  keď ešte 
ako aktívny futbalista, sme boli v Strehovej dva krát. Bolo to spo-
jené s prípravou na ďalšie ťažké zápasy. Odohrali sme prípravný 
zápas s domácimi futbalistami.  

Futbal sa hrá pre diváka.  Dokazuje to postavená tribúna. Že 
si ho vážime, dokazuje to aj to, že  sme každému, po poslednom 
jesennom zápase ponúkli tanier kotlíkového guľášu.

Na Katarínu sme zorganizovali tanečnú zábavu pri živej 
hudbe aj ľudovej muzike a pri veľmi pekných tombolových 
cenách, za ktoré  sponzorom  ďakujeme.    

8.  A posledná otázka : Ak si dobre pamätám, chcel si sa 
pustiť do futbalovej histórie v Oravskom Podzámku, ako si 
pokročil?

Prosil som v mojom predchádzajúcom článku o poskytnutie 
materiálu na zachytenie histórie športového diania v Oravs-
kom Podzámku. Do dnešného dňa sa nevyzbieralo takmer 
nič. Nakoľko sa nám historické dokumenty (fotky, články), 
pamätníci, pomaly ale isto strácajú, s odstupom rokov to bude 
ešte ťažšie. Stále na výbore FC TJ hľadáme osobu, ktorá by bola 
ochotná pozbierať od pamätníkov ich historické znalosti, písom-
nosti a dala ich do písomnej podoby.
Ďakujem za rozhovor.

———

8 otázok pre predsedu FK  Oravský Podzámok Jána Buknu:
• Zuzana Jurisová •
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A na záver
• Zuzana Jurisová •

Akékoľvek námety, postrehy alebo nápady stále čakáme na mail.adrese :jurisova@orava.sk, alebo na obecnom úrade.
Tešíme sa pri Vianočných Zvestiach spod Hradu.
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Janko sa na Vianoce pýta otca:
- Oco vieš, ktorý vlak najviac mešká? 
No predsa ten, čo si mi sľúbil minulé 
Vianoce.

Policajt sa rozhodne, že si uloví 
vianočného kapra.
Zobral náradie a začal sekať dieru do 
ľadu.
Odrazu príde za ním jeden pán a kričí: 
-Okamžite prestaňte sekať do toho ľadu!
-Akým právom mi to zakazujete!?
-Právom správcu zimného štadióna!

Lietadlo padá k zemi. Pilot nadviaže 
spojenie s kontrolnou vežou:
- Mayday, mayday, veža. Padáme k zemi. 
Stroj sa nedá ovládať!
A veža na to: 
- V poriadku, v poriadku, už vás škrtám 
zo zoznamu.

Stopuje Smrtka pri ceste a po chvíli jej 
zastaví okoloidúci šofér:
-”Tetka, kam to bude?”
-”Ale, len kúsok, tam na tú zákrutu.”

...veselo so Šimonom Martvoňom

Z detského domova Detské centrum Ružomberok sme 
dostali prosbu o spoluprácu .  Detský domov uskutočňuje 
fi nančnú zbierku počas adventu v hypermarkete TESCO v 
Dolnom Kubíne. Pri tejto zbierke sa budú ponúkať darcom 
koláčiky, ktoré napečú zamestnanci a dobrovoľníci centra. 
Keďže hľadajú  šikovných ľúdí, ktorí by im s tým pomohli, 
napadlo ich osloviť naše združenie “Podzámoček”.  

Ak by bolo možné, aby  sme s deťmi napiekli úplne jednodu-
ché koláčiky ( napríklad perníčky). Takouto formou môžeme 

pomôcť deťom v detských domovoch, pretože fi nančné pros-
triedky dopomôžu aj k vytvoreniu nových náhradných rodín.

Samozrejme, že perníčky napečieme ale zároveň sa ob-
raciame na šikovné gazdinky, ktoré už majú napečené 
medovníčky dopredu a chceli by pomôcť tam , kde to 
potrebujú, tak nech zopár perníčkov prinesú do Večierky pri 
železničnej stanici, a to počas celého adventu 

OZ Podzámoček ďakuje. 
———

Prídate sa aj vy ostatní?
• Zuzana Jurisová •


